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Raadsnota 
 

Raadsvergadering de dato 10 april 2017 

Onderwerp: Regelen activiteiten in grotten 

 

Aan de gemeenteraad, 

 

1. Doel, Samenvatting en Advies van het raadsvoorstel      
 
Doel 
Informeren over de kosten voor het aanvragen van “natuurvergunningen” en de daaruit 
voortvloeiende beschermingsmaatregelen voor de kerstmarkten in 2016 in de Fluweelen- en 
gemeentegrot alsmede de Cave Experience.  
Tevens voorleggen van de vraag of de raad van mening is dat de gemeente er alles aan moet doen 
om de kerstmarkten in 2017 door te laten gaan. 
De raad op de hoogte brengen van de onzekerheden in het vervolgtraject.  
 
Samenvatting 
In 2016 is € 190.206,55 betaald voor de aanvragen om natuurvergunningen voor de kerstmarkten in 
de Fluweelen- en Gemeentegrot en de Cave Experience in 2016. Voor 2017 worden nog kosten van 
in totaal € 62.650 voorzien met betrekking tot deze aanvragen. Met de degenen die profijt hebben 
(gehad) van de door de gemeente gemaakte kosten worden momenteel gesprekken gevoerd over het 
kostenverhaal. Daarbij is uitgangspunt dat tot een redelijke verdeling van de aanvraagkosten wordt 
gekomen. De provincie heeft laten weten dat in 2017 nog vergunningen nodig zijn voor de 
activiteiten in de groeven waar vleermuizen in het geding zijn. De hoogte van de kosten van de 
aanvragen is afhankelijk van het resultaat van de monitoring. Vanaf 2018 geldt waarschijnlijk een 
generieke vrijstelling voor deze activiteiten waardoor de kosten beperkt blijven tot monitoring. 
 
Advies 

1. Kennis te nemen van deze nota. 

2. Beantwoorden van de vraag: moet de gemeente er in 2017 alles aan doen om te bewerkstelligen 

dat de kerstmarkten in 2017 kunnen doorgaan? 

 

2. Situatie / Aanleiding / Probleem         
In de raadsnota van 19 december 2016 bent u geïnformeerd over de kosten voor het aanvragen van 
“natuurvergunningen” en de daaruit voortvloeiende beschermingsmaatregelen voor de kerstmarkten 
in de Fluweelen- en Gemeentegrot alsmede de Cave Experience. De raad heeft op 19 december 
2016 voor de financiering van de aanvraagwerkzaamheden een krediet van maximaal € 100.000 ter 
beschikking gesteld. Omdat het niet zinvol is te stoppen met de aanvragen en uitvoering daarvan als 
dit budget wordt overschreden, heeft de portefeuillehouder aangegeven dat hij bij de raad terug 
komt als blijkt dat het budget wordt overschreden. Dit is nu het geval.  
 
Ten behoeve van het aanvragen van natuurvergunningen hebben we in 2016 in totaal € 190.206,55 
betaald. De kosten zijn hoger dan wij vooraf konden inschatten. Niettemin waren de kosten 
noodzakelijk om de vereiste toestemmingen voor te krijgen. Lang bestond onduidelijkheid over de 
financiële consequenties van de genomen en vereiste maatregelen. De overschrijding van het 
budget van € 100.000 is met name te wijten aan de door de bevoegde bestuursorganen opgelegde 
mitigerende (fysieke) maatregelen en monitoring. Mede als gevolg van de snelheid waarmee een en 
ander moest worden uitgevoerd kon niet eerder duidelijkheid worden verkregen over de hoogte van 
de kosten. Wachten totdat alles duidelijk was had betekend dat de kerstmarkten niet door waren 
gegaan. 
 
Zoals aangekondigd op 19 december in uw vergadering worden momenteel gesprekken gevoerd met 
degenen die profijt hebben (gehad) over het kostenverhaal. Dit kan er toe leiden dat alsnog binnen 
het gestelde budget wordt gebleven. 
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Ook in 2017 zullen er nog kosten zijn als gevolg van de aanvragen. Nu reeds staat vast dat nog € 
62.650 aan kosten zullen worden gemaakt als uitvloeisel van de aanvragen in 2016. Wordt er voor 
gekozen dat ook in 2017 de vereiste toestemmingen door de gemeente worden aangevraagd, dan 
komen daar nog (mogelijk verhaalbare) kosten bij voor de gemeente. Hoe hoog deze zijn is 
afhankelijk van het resultaat van de monitoring en de interpretatie daarvan door de provincie. Dit 
leidt wel tot de vraag of de raad wil dat de gemeente er alles aan doet om te bewerkstelligen dat 
de kerstmarkten in 2017 doorgang kunnen vinden.  
 
Een en ander zal nader worden toegelicht door middel van een presentatie in de EFTR-commissie. 
 

3. Relatie met bestaand beleid         
Er is geen bestaand beleid met betrekking tot deze problematiek. 

 

4. Gewenst beleid en mogelijke opties        

Op dit moment heeft het er alle schijn van dat ook in 2017 nog natuurvergunningen nodig zijn voor 

de 2 kerstmarkten en de cave experience. Volgens de provincie (het bevoegd gezag) is de tijd te 

kort om te regelen dat in 2017 een generieke vrijstelling geldt voor activiteiten in groeven waar 

vleermuizen voorkomen. Pas vanaf 2018 zal mogelijk een generieke vrijstelling gelden, aldus de 

provincie. 

 

Er van uitgaande dat de kerstmarkten en Cave Experience ook in 2017 plaatsvinden, is het stoppen 

met de uitgaven voor de monitoring geen optie. De nu reeds vaststaande kosten in 2017 zijn 

namelijk nodig om de effecten van de genoemde activiteiten op de vleermuizen inzichtelijk te 

maken. Op basis van deze gegevens beoordeelt de provincie of de activiteiten in deze vorm in 2017 

doorgang kunnen vinden. Vanwege het op dit moment ontbreken van de monitoringsresultaten kan 

geen inschatting worden gemaakt welke kosten zijn gemoeid met de vergunningaanvragen in 2017. 

Wel staat vast dat daarmee kosten zijn gemoeid, maar dat aannemelijk is dat deze lager zijn dan de 

kosten van de aanvragen in 2016. 
 

5. Samenwerking           

Niet van toepassing 

 

6. Aanbestedingen           

Niet van toepassing 

 

7. Financiën            

De in 2016 gemaakte kosten zullen worden verwerkt in de jaarrekening van 2016. Zodoende komt de 

kredietoverschrijding ten laste van het resultaat van de jaarrekening van dat jaar. Het voor dit jaar 

benodigde krediet bedraagt in ieder geval € 62.350,-. Wij stellen voor om dat bedrag aan de 

lopende begroting toe te voegen en een bezuinigingsstelpost op te nemen voor hetzelfde bedrag. De 

invulling van die bezuinigingsstelpost zal worden betrokken bij de behandeling van de kadernota.  

Zodra duidelijk is dat nog meer kosten moeten worden gemaakt, zal de raad daarvan op de hoogte 

worden gesteld. 

 

8. Communicatie           
Niet van toepassing. 

 

9. Afwegingen en Advies          

1. Kennis te nemen van deze nota. 

2. Te besluiten tot het ten laste van het resultaat van de jaarrekening 2016 brengen van een bedrag 

van € 90.206,55 zijnde de kredietoverschrijding. 

3. Te besluiten tot toevoegen van een bedrag van € 62.350,- aan de lopende begroting en een 

bezuinigingsstelpost op te nemen voor het zelfde bedrag. 

4. Beantwoorden van de vraag: moet de gemeente er in 2017 alles aan doen om te bewerkstelligen 

dat de kerstmarkten in 2017 kunnen doorgaan? 
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10. Bijlagen            

Niet van toepassing 

 

 

 

 

 

 

Het college van burgemeester en wethouders van Valkenburg aan de Geul, 

 

 

 

 

 

L.T.J.M. Bongarts      dr. J.J. Schrijen 

algemeen directeur/gemeentesecretaris   burgemeester 
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De raad van de gemeente Valkenburg aan de Geul, 

 

Gezien het voorstel van het college van burgemeester en wethouders de dato 8 maart 2017; 

 

Gehoord de raadsadviescommissie Economie, Financiën, Toerisme en Recreatie de dato 22 maart 

2017.  

 

 

 

B e s l u i t : 

 

 

1. kennis te nemen van deze nota; 

2. het ten laste van het resultaat van de jaarrekening 2016 brengen van een bedrag van  

€ 90.206,55 zijnde de kredietoverschrijding; 

3. tot toevoegen van een bedrag van € 62.350,- aan de lopende begroting en een 

bezuinigingsstelpost op te nemen voor het zelfde bedrag; 

4. het college te vragen al datgene te doen wat redelijkerwijs mogelijk is om te bewerkstelligen 

dat de kerstmarkten in 2017 kunnen doorgaan. 

 

 

Aldus besloten in de openbare vergadering van de raad van 10 april 2017 

 

 

 

De raad voornoemd, 

 

 

 

Mr. J.W.L. Pluijmen      dr. J.J. Schrijen 

griffier        voorzitter 

 


